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Ministrul Mediului: E doar o chestiune de timp pâna la un colaps din punct de

vedere economic la Romsilva

Ministrul Mediului, Apelor si Padurilor,  Mircea Fechet, a declarat, marti, ca va sta de vorba cu sindicalistii

din Silvicultura despre sporurile "nerusinate" de la Romsilva, dar si  despre ceea ce se va întâmpla cu Regia

Nationala a Padurilor pe termen  lung. 

"Bineînteles ca voi sta de vorba cu reprezentantii structurilor  sindicale (la protestul Federatiei Silva de miercuri,

12 februarie,  n.r.), cu reprezentantii angajatilor ori de câte ori mi se solicita  acest lucru. Protestul este pâna la

urma o forma democratica de a te  face auzit. Nu stiu în legatura cu acestia, însa eu abia astept sa ma  întâlnesc

mâine cu ei sa discutam despre sporurile nerusinate, sa  discutam despre angajatii care pleaca cu 100.000 de euro

în buzunar la  pensie, sa discutam poate despre sporurile de confidentialitate,  sporurile de fidelitate. Nici macar nu

am înteles ce reprezinta aceste  sporuri, dar sunt angajati în Romsilva, mai ales ca acele cabane ascunse  adânc în

padurile României, care beneficiaza de astfel de sporuri de  confidentialitate. Îmi doresc foarte mult sa discutam

despre ceea ce se  va întâmpla cu Regia Nationala a Padurilor pe termen lung, pentru ca eu  cred ca sarcina mea ca

ministru si sarcina oricarui ministru este aceea  de a asigura viabilitatea pe termen lung a acestor companii. În 

conditiile în care de la an la an situatia economica se înrautateste, nu  trebuie sa ai studii economice pentru a

realiza ca e doar o chestiune  de timp pâna când exista un risc de colaps din punct de vedere economic,  din punct

de vedere contabil al Regiei", a subliniat Fechet.

Potrivit oficialului, în 2024, valoarea sporului de pensionare acordat  în cadrul Romsilva a reprezentat aproape

10% din cheltuielile Regiei cu  salariile.

"Pentru prima data, de foarte multi ani, au fost întârzieri în legatura  cu plata salariilor, iar ceea ce îmi propun este

ca, împreuna cu  reprezentantii angajatilor, împreuna cu cei care au dovedit pâna acum în  Regie ca stiu sa faca

management performant si în legatura cu toti  oamenii care iubesc padurea si domeniul silviculturii, cred ca putem

sa  luam acele decizii poate dureroase pentru unii, însa corecte pe termen  lung. N-am nicio emotie cu protestul de

mâine. Chiar îi astept pe  colegii mei padurari sa am o discutie foarte onesta cu dânsii. Doar  sporul acela de

pensionare în ultimul an contabil, adica în 2024, a  însumat 173 de milioane de lei, daca citez bine din memorie.

Înseamna  aproape 10% din cheltuielile Regiei cu salariile. RNP-ul cheltui anual  aproape 1,8 milioane de lei cu

salariile. Va trebui sa discutam acum în  legatura cu aceste sporuri, cu atât mai mult cu cât în noul Cod silvic 

avem un alt spor, de 25% care se aplica la salariul de baza si care ar  trebui sa sa fie aplicat de îndata", a precizat

demnitarul.

Ministrul de resort a punctat faptul ca bugetul de salarizare al RNP -  Romsilva nu poate fi marit cu 25% în acest

an, fiind necesara si  renuntarea la alte sporuri acordate pâna în prezent.

"Trebuie sa discut cu cu colegii mei, pentru ca în niciun caz nu ne  putem propune sa marim bugetul de salarizare

din cadrul RNP de la 1,8  miliarde, aproximativ cu înca 25% pentru ca nu avem pur si simplu de  unde sa platim

acei bani. Sa vedem la ce alte sporuri renuntam, pentru  ca eu nu cred ca solutia este sa dam padurarii afara, asa

cum mi-au  propus saptamâna trecuta colegii mei de la Regie, în cadrul unui plan de  reorganizare pe care l-am

respins vehement", a afirmat seful de la  Mediu.

Federatia Sindicatelor din Silvicultura Silva a anuntat, pentru  miercuri, un amplu protest la sediul Ministerului

Mediului, Apelor si  Padurilor (MMAP), "fata de campania de presa initiata de ministrul  Mediului, în scopul

discreditarii Regiei Nationale a Padurilor si  compromiterii publice a angajatilor Romsilva".
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